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Ústí nad Labem. Krajská metropole rozprostírající se po obou bře-
zích Labe. V jejím čele stojí od loňských komunálních voleb primá-
tor Petr Nedvědický, kterého se ptáme...

Petr Nedvědický: 
Měníme politický styl

Mgr. Ing. Petr Nedvědický
Narodil se v roce 1955 v Praze, základní školu a gymnázium absolvoval v Ús-
tí nad Labem. Vystudoval Národohospodářskou fakultu Vysoké školy ekono-
mické v Praze a dále obor andragogika na Univerzitě Jana Amose Komen-
ského Praha. Absolvoval též rekvalifi kační studium pro získání kompeten-
cí v oboru mediátor. Petr Nedvědický je krajským zastupitelem, zastupitelem 
městského obvodu Střekov, kde žije a po loňských komunálních volbách byl  
jako lídr kandidátky hnutí ANO zvolen primátorem statutárního města Ús-
tí nad Labem. Je ženatý, k jeho koníčkům patří adrenalinové sporty, například 
létání, seskoky padákem, jízda na motocyklu, horolezectví či snowboarding.

 Primátorem krajské metropole jste 
byl zvolen vloni na podzim. S jakými 
prioritami jste kandidoval a jak se je 
daří plnit?
Kandidoval jsem s prioritami programu 
hnutí ANO. K nim patří rozvoj a sprá-
va města včetně obnovy pocitu hrdosti 
na svoje město. Seznamujeme veřejnost 
se všemi spoluobčany, kteří něco doká-
zali, snažíme se přivítat a s městem se-
známit osobnosti jako jsou velvyslanci, 
poslanci atp. Spolupracujeme s muzeem 
na popularizaci historie Ústí nad Labem, 
aktivizujeme práci infocentra jako jedno-
ho z kontaktních bodů veřejného prosto-
ru, zahajujeme investiční činnost přípra-
vou projektů, například Corso, prostup-
né bydlení či budova rektorátu. Na úse-
ku bezpečnosti se daří snižovat nápad 
trestné činnosti na základě objektivních 
statistik PČR a MP, strážníkům se snaží-
me zlepšovat podmínky pro výkon služ-
by a oceňujeme i jejich podíl na sociál-
ních programech při práci s mládeží z tzv. 
vyloučených lokalit. V sociální oblasti pak 
velmi dobře funguje dialog mezi nezis-
kovými organizacemi a vedením města. 
A nikoli v neposlední řadě došlo ke změ-
ně politického stylu. Ve vztahu k opozici 
jsme vstřícnější, snažíme se hledat to nej-
lepší řešení ve prospěch občanů města.
 Na co mohou být Ústečané podle 
vašeho názoru hrdí?
No přeci na město, které je krásné, zele-
né s úžasným okolím a i jeho industriální 
část je hodna obdivu, vždyť třeba město 

doputovalo k chemičce, nebylo tomu ob-
ráceně. A minulost reprezentovaná osob-
nostmi jako je pan Schicht, je nádherná 
a inspirující.
 Co jeho obyvatelům naopak nejvíc 
chybí?
Jednoznačně parkovací místa, to je bo-
lest daná nemožností provádět změny 
v územním plánu. Další záležitostí je udr-
žet pořádek v centru města. I zde se zvol-
na daří náprava, střed města se uklízí pra-
videlně, intenzivně a zároveň je zde větší 
dohled strážníků městské policie.
 Zanedlouho začne nový školní rok. 
Ústí je sídlem jediné alma mater v kra-
ji. Jaká je spolupráce města s Univerzi-
tou J. E. Purkyně?
S univerzitou je podepsáno memoran-
dum o spolupráci, spolupracujeme s Ino-
vačním centrem Ústeckého kraje a záro-
veň jsme společně v některých výzkum-
ných projektech například z programu 
RE:START a ITI.
 Ústí nad Labem si v září připomene 
770 let od svého založení. Které jeho 
historické milníky považujete za ne-
důležitější a proč?
Je doložené, že tu lidé žili už před dvace-
ti tisíci lety, tato lokalita prošla velkým vý-
vojem. Slavíme 770 let povýšení na krá-
lovské město, ne založení města, to tu by-
lo mnohem dříve. První písemný doklad 
o městě Ústí nad Labem pochází z roku 
1056 nebo 1057. Jedná se o zmínku v za-
kládací listině kapituly při kostele sv. Ště-
pána v Litoměřicích. K významným da-

tům patří červen 1426, kdy husité v bitvě 
Na Běhání porazili saská vojska a vtrhli 
do města, to pak bylo následující tři ro-
ky pusté. Za počátek opravdového roz-
květu lze považovat až industriální roz-
voj v 19. století. Město se stalo důležitou 
dopravní křižovatkou, byly tu zdroje hně-
dého uhlí, začaly působit významné pod-
nikatelské rodiny Wolfrumů, Eckelman-
nů, Mareschů, Petschků, Weimannů ne-
bo Schichtů. Vznikla řada továren. V ro-
ce 1856 například Spolek pro chemickou 
a hutní výrobu. Za další mezník lze pova-
žovat 11. prosinec 1918, kdy do města do-
razila armáda a v Ústí byla nastolena vlá-
da Československé republiky. Dál je to mé-
ně optimistické, v září 1938 byly odtrženy 
Sudety, v roce 1945 přišlo osvobození. Ale 
odsun Němců znamenal pro město dal-
ší ránu. Pozdější historie už se tolik neli-
ší od historie celé republiky, únor 1948, sr-
pen 1968 a 1969, listopad 1989 a počátek 
nové demokratické éry.
 V sobotu 21. září odstartujete v po-
řadí již 9. ročník ústeckého půlmara-
tonu. Co to pro město i vás osobně 
znamená a již jste v minulosti tento 
závod absolvoval? 
Pro město je to prestižní záležitost, kte-
rá zároveň dává signál, že naše město je 
městem významného sportovního podni-
ku, městem, ve kterém stojí za to žít. Já 
osobně cítím, že zde je možné srovnání 
s Drážďany.  Ano, běžel, nikoli celý půlma-
ratón, ale 10 km a několikrát i dětský běh 
společně s dcerou. Nyní se těším a jsem 

poctěn možností odstartovat takto vý-
znamný podnik.
 Na závěr: Kde byste rád viděl kraj-
skou metropoli v horizontu deseti 
let?
Jako město, které bude přívětivé a zajíma-
vé pro občana, velmi dobře dosažitelné 
z Prahy. Jako město, které nabízí prostřed-

nictvím zajímavých a moderních obo-
rů práci vysoce kvalifi kovaným odbor-
níkům. Jako město, které již nemá tako-
vé množství vyloučených lokalit, ale na-
opak množství míst pro výstavbu nového 
bydlení v částech, které dnes zrovna krás-
né nejsou.
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